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P  R  O T O K Ó Ł   Nr IV/14 
 

z sesji Rady Gminy Poraj  
w dniu 19 grudnia 2014 roku  

budynek Urzędu Gminy w Poraju 
ul. Jasna 21, sala nr 220 

czas trwania obrad: 13
06 

– 14
45

 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Przewodnicząca Rady Gminy p. Katarzyna Kaźmierczak o godzinie 13
06

 
otworzyła IV sesję Rady. 
Po powitaniu: 
1) Gości - wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do protokółu, 
2) Radnych - wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokółu 

stwierdziła quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
decyzji przez Radę Gminy. 

 
2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
Nawiązując do porządku obrad - zał. nr 3 - przekazanego w ustawowym 
terminie wszystkim Radnym, Sołtysom i jednostkom organizacyjnym Gminy, 
Pani Przewodnicząca w imieniu wójta p. Łukasza Stachery poprosiła Radnych                 
o poszerzenie punktu 5 projekty uchwał poprzez dopisanie podpunktów: 
 

5.4. zmian w budżecie Gminy Poraj na 2014 rok,  

5.5.zmian wieloletniej prognozy finansowej. 
Wynik głosowania: „za” - 15 głosów. 
 

Porządek IV sesji z wyżej przyjętymi zmianami uchwaliło „jednogłośnie” 15 
radnych Rady Gminy Poraj. 
 

Porządek  obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokółu z ostatniej sesji Rady Gminy Poraj. 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Poraj od ostatniej sesji. 

5. Projekty uchwał w sprawie: 

5.1. wyboru przedstawiciela do Rady Społecznej przy Samodzielnym 
Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Myszkowie, 

5.2. budżetu Gminy Poraj na rok 2015,  
5.3. Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj na lata 2015-2027, 
5.4. zmian w budżecie Gminy Poraj na 2014 rok,  
5.5. zmian wieloletniej prognozy finansowej. 

6. Zapytania i wolne wnioski. 

7. Sprawy organizacyjne. 

8. Zamknięcie sesji. 
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3. Przyjęcie Protokółu z ostatniej sesji Rady Gminy Poraj. 
Radni bez uwag uchwalili treść Protokółu Nr III/14 z dnia 5 grudnia 2014 roku. 
Wynik głosowania: „za” – 15 głosów. 

 
4. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Poraj. 
Wójt odczytał „Informacje” o pracy poszczególnych Referatów i jednostek 
organizacyjnych Gminy - jak w załącznikach od nr 4 do nr 8 do niniejszego 
protokółu. 

Na zakończenie swojego wystąpienia poinformował o zakończonej miesięcznej 
kontroli w UG przez Inspektorów Regionalnej Izby Obrachunkowej z Katowic 
(RIO). 

 
5. Projekty uchwał w sprawie: 

 Rada Gminy Poraj podjęła UCHWAŁY: 
 

1) Nr 9(IV)14 w sprawie wyboru przedstawiciela do Rady 

Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki 

Zdrowotnej w Myszkowie – zał. nr 9, 

2) Nr 10 w sprawie budżetu Gminy Poraj na rok 2015 – zał. nr 10,  

3) Nr 11 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj 

na lata 2015-2027 – zał. nr 11, 

4) Nr 12 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2014 rok – 

zał. nr 12, 

5) Nr  13 w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej – zał. 

nr 13. 

 
 
 

5.1.  
Przewodnicząca Rady odczytała pismo Starostwa Powiatowego w Myszkowie 
dotyczące zgłaszania kandydatów na przedstawiciela do Rady Społecznej przy 
Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Myszkowie (SPZOZ)       
i poprosiła radnych o zgłoszenia. Radny p. Sylwester Sawicki rekomendował 
osobę radnego p. Andrzeja Pawłowskiego, który przez ostatnie 4 lata pełnił tę 
funkcję - kandydat wyraził akces pracy w Radzie przy SPZOZ. 
Innych kandydatur nie zgłoszono. 
Uchwałę Nr 9(IV)14 w sprawie wyboru przedstawiciela do Rady Społecznej przy 

Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Myszkowie podjęło          

15 Radnych Rady Gminy Poraj „jednogłośnie”;         

 
5.2.  
Skarbnik Gminy odczytała Uchwałę Nr 4100/VII/188/2014 z dnia 8 grudnia 2014 r. 
VII Składu Orzekającego RIO w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym 
przez Wójta Gminy Poraj projekcie uchwały budżetowej na 2015 rok wraz              
z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi - kserokopia stanowi załącznik        
nr 14 do niniejszego protokółu. 
W dyskusji nad budżetem głos zabrała radna p. Zdzisława Polak i powiedziała:  

 należy zwiększyć środki finansowe na drogi do 3 mln zł, 

 za mało środków jest w dziale 700 na kanalizację i należy je zwiększyć do    
7 mln, 

 nie zgadza się na dopłaty do wody i ścieków, bo każdy powinien płacić za 
siebie, 
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 za duży jest debet dla Wójta w § 5 projektu uchwały, bo aż 5 mln zł i za 

duże ma uprawnienia, bo już w tym roku zaciągnięty został debat                 
w wysokości 5 mln, który należy spłacić do 31 grudnia 2014 roku, 

 Gmina nie jest bankiem i nie jest potrzebny zapis w § 10 - kwota 50 tyś zł 
na pożyczki udzielane przez Wójta. 
 

Wójt poinformował: 

 w dniu wczorajszym udzielił odpowiedzi w sprawach podnoszonych przez      
p. Radną, 

 jest duża szansa na uzyskanie środków z PROW na drogi ale nie wiemy 
kiedy wpłyną i dlatego w budżecie zaplanowana została kwota 1,6 ml na 
drogi - harmonogram prac zostanie przedstawiony radnym na Komisji, 

 do budżetu wpłynie około 4 mln zł z Subregionu na inwestycje przejściowe, 

 Uchwała Rady w sprawie dopłat dla mieszkańców do cen wody i ścieków 
obowiązuje do 31 marca przyszłego roku. Po tym terminie zadecydujemy 
czy nadal będą dopłaty dla mieszkańców naszej Gminy, 

 robimy wszystko aby mieszkańcom naszej Gminy żyło się lepiej, 

 zapis § 10 projektu uchwały budżetowej, co do pożyczek udzielanych przez 
Wójta umożliwia uruchomienie szybkich środków w formie pożyczki dla 
stowarzyszeń czy organizacji np. na rzecz Towarzystwa Przyjaciół Żarek 
Letniska; 

 § 11 omawianego projektu uchwały Rada Gminy daje możliwość Wójtowi 
do zaciągania pożyczek i kredytów krótkoterminowych w roku budżetowym        
w wysokości do 5 mln zł na pokrycie występującego w ciągu roku 
przejściowego deficytu budżetu, czyli wójt może posiłkować się tymi 
pieniędzmi jeżeli do budżetu Gminy wpływają nieterminowo środki 
finansowe jak na przykład obecnie za zrealizowane inwestycje otrzymujemy 
zwrot pieniędzy z dużym opóźnieniem; 

 w przyszłym roku nie planuje się zaciągania kredytów ani pożyczek; 

 staramy się optymalnie sięgać po środki zewnętrzne; 

 budżet jest optymalny do przyjęcia i poprosił o jego przyjęcie. 
Uchwałę Nr 10(IV)14 w sprawie budżetu Gminy Poraj na rok 2015 podjęło 15 

Radnych Rady Gminy Poraj 14 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”;         

 
5.3.  
do Uchwały Nr 11(V)14 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj 
na lata 2015-2027 Skarbnik p. Jadwiga Zasik odczytała Uchwałę z dnia 8 grudnia 
2014 r. VII Składu Orzekającego RIO w Katowicach Nr 4100/VII/188/2014 w 
sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Poraj projekcie uchwały            
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015 – 2027- kserokopia to 
załącznik nr 15 do protokółu. 
Uchwała Nr 11(IV)14 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj na 

lata 2015-2027 została podjęta 14 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”;         

 
5.4.  
Na pytanie p. K. Kaźmierczak Skarbnik Gminy oświadczyła, że nie było zmian 
ponad omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu wczorajszym                 
i poprosiła o akceptację dokumentu. 
Uchwałę Nr 12(IV)14 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2014 rok 

zatwierdziło 15 Radnych Rady Gminy Poraj „jednogłośnie”;         
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5.5.  
Radni nie wnieśli uwag do zmian wieloletniej prognozy finansowej i jednogłośnie 

podjęli Uchwałę Nr 13(IV)14 w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej 

„jednogłośnie”.         

 
6. Zapytania i wnioski. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o kierowanie zapytań i wniosków do Wójta 
Gminy – głos zabrali: 

 radna p. Z. Polak: odniosła się globalnie do realizacji inwestycji kanalizacji 
w Żarkach Letnisku (ŻL) i pytała o terminy zakończenia I etapu, 
rozpoczęcia II i uruchomienia oczyszczalni; pytała o modernizację 
oświetlenia ulicznego a szczególnie w ulicach Księżycowej, Wierzbowej        
i Dębowej oraz na końcówce ul. Akacjowej; podniosła temat zmian 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj (mpzp) 
w stosunku do działki nr 243 położonej w ŻL gdzie planuje się zmienić 
przeznaczenie terenu na mieszkaniowy i przypomniała, że jest uchwała 
Rady iż tereny w ŻL nie będą sprzedawane. Pytała również o postępy         
w pozyskaniu terenów od PKP i od Gminnej Spółdzielni „Samopomoc 
Chłopska”; 

 p. Krzysztof Szustak zwrócił uwagę na odwodnienie a szczególnie na 
konieczność dwukrotnego wykaszania rowów w ciągu roku i udrażniania 
rowów przebiegających przez lasy. Wskazał też na „wąskie gardło” rowu B1 
w Poraju przy PKP; 

 poparła Radnego p. Teresa Ociepka i optowała za wykaszaniem rowów 
własnymi siłami; 

 radny p. Andrzej Ludwikowski wskazał na konieczność zabezpieczenia 
kratką wlotu do rowu B1 w części zakrytego - ze względu na 
zanieczyszczenia; 

 radna p. Elżbieta Sitek nawiązała do wypowiedzi radnej Polak i uznała, że 
nie widzi sensu ponownego odpowiadania na pytania, na które wczoraj 
Radna uzyskała odpowiedzi, a przedłuża teraz czas trwania obrad. 
Pani Z. Polak stwierdziła, że ma takie prawo i uwaga p. Radnej jest nie na 
miejscu, czego upatrywała w małym doświadczeniu w pracy Rady. 

Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak przerwała dyskusję, która jej zdaniem nie 
prowadziła do żadnego wniosku i kontynuowała punkt zapytań; 

 mieszkaniec Masłońskiego apelował o utwardzenie drogi, przy której 
mieszka jak i wielu starszych ludzi, tj. w ul. Nadrzecznej. Stwierdził, że od 
2006 roku pomimo ciągłych monitów ze strony mieszkańców w Urzędzie nic 
się nie zmieniło a problemem jest nawet dojazd karetki pogotowia; 

 mieszkaniec ww. sołectwa p. Madejski zwrócił się z prośbą do radnych        
z sołectwa ŻL a szczególnie do p. Polakowej aby nie pomagali 
Masłońskiemu     w kanalizacji. Przypomniał o protestach i jak była 
zmieniana lokalizacja oczyszczalni. Stwierdził, że bez tzw. pomocy ze 
strony radnych z ŻL oczyszczalnia mogła już dawno być i to mniejszym 
kosztem. Mówił też o wpłatach na kanalizację od mieszkańców z Ostrowa. 

 
Wójt powiedział, a między innymi:  
 drogi, oświetlenie uliczne, rowy są zadaniami priorytetowymi UG; 
 rowy będą podkaszane - jest bardzo dużo rowów bezpańskich, nie 

ma uregulowania prawnego w zakresie rowów melioracyjnych, 
dlatego wspólnie z Wójtem Kamienicy Polskiej podjęli rozmowy na 
temat współpracy z melioracją w Częstochowie; 
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 droga w ul. Nadrzecznej w sołectwie Masłońskie ciągle była 

odkładana w czasie, ale jest zaplanowana do realizacji na lata 2015-
2016, 

 pomimo, że Umowa z Wykonawcą I etapu kanalizacji została 
podpisana na zakończenie w 2016 roku to zadanie planujemy do 
zakończenia w lipcu przyszłego roku; 

 rozpoczęcie II etapu kanalizacji dla ŻL nie jest uzależnione od 
zakończenia etapu I; 

 etap I kanalizacji dla Masłońskiego i etap II dla ŻL zaplanowane są 
do rozpoczęcia w roku 2016.  
Sprawa wpłat od mieszkańców z Ostrowa jest sprawą Społecznego 
komitetu, bo zmiana granic Gmin jest trudnym i czasochłonnym 
tematem; 

 rozruch oczyszczalni uzależniony jest od realizacji kanalizacji przez 
Miasto i Gminę Koziegłowy; 

 na wniosek mieszkańców wycofujemy się ze zmiany przeznaczenia 
działki nr 243 w ŻL; 

 przygotowujemy wspólny harmonogram prac z zakładem 
energetycznym Tauron w zakresie wymiany oświetlenia na ledowe, 

 środki w budżecie zostały przeznaczone na opracowanie nowych 
projektów, bo to jest klucz do ubiegania się o środki zewnętrzne, 
ponieważ przy składaniu wniosku o te środki musimy być pozwolenie 
na budowę; 

 na inwestycje w budżecie zaplanowane zostało 7,2 mln zł a 
„znaczonych” tj. przyznanych środków finansowych do wykorzystania 
mamy około 12 mln zł; 

 stara się być wójtem dla wszystkich mieszkańców Gminy, o co 
poprosił również radnych. 

 
7. Sprawy organizacyjne. 

 Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak: 
 

1) udzieliła głosu: 
1.1. p. A. Ludwikowskiemu, który odczytał Uchwały Komisji Rewizyjnej      

w sprawie: 
 wniosku Komisji Rewizyjnej do pisma – skargi p. Andrzeja 

Skowrona. Na wniosek radnej p. Z. Polak p. Przewodnicząca 
odczytała pismo z uwagi na niezrozumienie tematu; 

 wniosku Komisji Rewizyjnej do pisma – skargi p. Genowefy 
Chwastek Ślusarczyk. Przewodnicząca przekazała wniosek do 
realizacji wójta.  

Rada Gminy przyjęła treść dokumentów bez uwag; 
 

1.2. Radcy prawnemu UG - omówiła w zarysie treść pisma - wniosku       
p. D. Oleksiaka dot. nieodpłatnego przekazania na rzecz Gminy 
udziałów w drodze o łącznej powierzchni 150m

2
, które decyzją Komisji 

Rady zostało skierowane do realizacji przez Referat Gospodarki 
komunalnej i inwestycji UG z uwagi na trwające postępowanie sądowe; 
 

2) przypomniała, że termin złożenia oświadczeń majątkowych przez radnych 
upływa w dniu 27 grudnia i poprosiła o złożenie dokumentów w Biurze Rady 
do dnia 23 grudnia z uwagi na okres świąteczny i wolny czas od pracy; 
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3)  zaprosiła na sesję kończącą ten rok budżetowy - planowana na dzień 30 

grudnia na godzinę 11-ą; 
 

4) złożyła uczestnikom sesji i ich bliskim życzenia Świąteczne. 

 
8. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku dziennego obrad Przewodnicząca        
p. K. Kaźmierczak podziękowała wszystkim za przybycie i zamknęła IV 
sesję Rady Gminy Poraj o godzinie 14

45
. 

 
Protokolant  
INSPEKTOR: Maria Kita 
 
 

         Przewodnicząca 
               Rady   Gminy   Poraj 
 

 

    Katarzyna KAŹMIERCZAK 


